



المسيح يرى الأعمى والأعمى يرى المسيح (يوحنا 9 : 1 - 41)

❖ في هذا الفصل من إنجيل معلمنا يوحنا الحبيب نجد أن الرب يسوع يشفي رجلاً أعمى منذ ولادته... فحينئذ بدأ التلاميذ يسألون الرب لماذا ولد أعمى؟! هل ولد أعمى لأجل خطايه أم نتيجة لخطايا أبواه!!! متذكرين الوعد الإلهي "لاني انا الرب الهك اله غيور افتقد ذنوب الاباء في الابناء..." (خروج 20 : 5) ، (خروج 34 : 7) ، (تثنية 5 : 9) ، وهو ما يعرف عند العلماء بقانون الهندسة الوراثية.

❖ فأجاب يسوع ليس لأجل الخطية وُلد هذا الإنسان أعمى، ولكن لكي يتمجد الله في أعماله. ويرينا أيضاً برهاناً واضحاً علي سلطانه الإلهي كخالق ... "كجانب إيماني". هل يعاقب الله الناس في هذا العالم بأمراض شتى ومنها العمى مثلاً؟ فالإجابة كانت واضحة جداً من خلال هذه المعجزة وهي بالنفي طبعاً ... فالعالم الذي نعيش فيه ممتلئ بالأمراض والمشاكل، ولكن الله يستخدمها ليرينا عمل الشفاء. إن الشفاء لا يأتي دائماً بالطريقة التي نتوقعها ... فالسيد المسيح لم يشفي كل ما هو أعمى من خلال إعادة النظر إليه في ذلك الوقت!!!

❖ المسيح يستطيع أن يأتي في كل مشكلة مرضية في حياتنا ويشفيها وبالطريقة المثلى ليجعلنا أصحاء. فبعض الأحيان لا يكون الشفاء ملموساً "أي الشفاء الجسدي" لأنه يريد أن يشفي أولاً روحياً أهواء القلب ... فإنه شفاء يفوق الشفاء الجسدي من المرض.

❖ عندما ولدنا في هذا العالم أخذنا جسداً لا يعيش إلى الأبد "وقتياً" ولكن أخذنا روحاً أبدية. فنحن نهتم في كثير من الأوقات بهذا الجسد الوقتي ولكن الله يريدنا أن نهتم بالجانب الأبدى. إنه يريد أن نكون أصحاء جسدياً وعقلياً وإجتماعياً ولكن الأهم هو سلامة وشفاء الروح ...

❖ إن الله يريد أن يشفي غشاوتنا وذلك بفتح عيون قلوبنا لكي نري العالم من خلاله هو ...

❖ نسألك يا إلهنا أن تعيد لنا هذه البصيرة الروحية لكي ننظرك كما فعلت مع المولود أعمى.

The Christ sees the blind and the blind sees the Christ (John 9 : 1 – 41)

- ❖ In this chapter of the Gospel of Saint John the God wants to pull out the veil that covers our eyes by opening the eyes of our hearts to see the world through Him.
- ❖ beloved we find the Lord Jesus curing a born blind. Then His disciples asked Him why was this man born blind? Was it he who sinned, or his parents!!! Having in mind God's words "For I, the LORD your God, am a jealous God, visiting the iniquity of the fathers on the children" (Exodus 20 : 5), (Exodus 34 : 7), (Deuteronomy 5 : 9), it is what the scientists know as "hereditary".
- ❖ Jesus answered "Neither this man nor his parents sinned, but that the works of God should be revealed in him" and also to show us an evident proof of His Divine authority as Creator "as a part of faith". Does God punish people in this world by various diseases of which blindness for example? The answer was very clear in this miracle... of course not... the world where we live is full of diseases and problems, but God uses these to show us the work of curing. Curing does not always come in a way that we expect... the Lord Jesus did not give the sight back to all those who were blind at that time!!!
- ❖ Christ can come in every sickness in our lives and cure us in a perfect way so as to make us healthy. Sometimes the cure is not physical because He wants to cure first the heart's desires spiritually... it is a cure that goes beyond the physical healing from a sickness.
- ❖ When we were born in this world, we took a temporary body that does not last forever. But we also took an eternal spirit. Most of the time we give great care to this temporary body but God wants us to give care to the eternal side. He wants us to be healthy physically, socially and in our minds but the most important is the safety and healing of the spirit...
- ❖ God wants to heal us by opening the eyes of our hearts to see the world through Him.

Condolences

The church shares the family of the departed Nabil Megaly their feelings and asks that his soul be reposed in the bosom of the saints. He is the uncle of Boulos Megaly.

Church News and Schedule by telephone:

514- 274-1589

website www.stmarkmontreal.ca email:

mark@saintmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 fr_pishoy@hotmail.com

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@copticmail.com

Service Schedule

مواعيد الخدمة

+ Holy Liturgy	Mon	10½ - 1	AM	+ القداس الإلهي
+ Holy Liturgy	Tue	10½ - 1	PM	+ القداس الإلهي
+ Meeting of St. John the beloved	Tue	1	PM	+ إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب
+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعتراقات
+ Holy Liturgy	Wed	4½ - 7	PM	+ القداس الإلهي
+ Holy Liturgy	Thu	10½ - 1	PM	+ القداس الإلهي
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Thu	8 - 9	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Holy Liturgy (last Friday of the Great Lent)	Fri	3½ - 7	PM	+ القداس الإلهي
+ Holy Liturgy (Lazarus Saturday)	Sat	8 - 10	PM	+ القداس الإلهي
+ Vespers/ Bible Study/ Praises	Sat	7½ - 11	PM	+ عشية — درس كتاب — تسبحة
+ Holy Liturgy	Sun	8- 1½	PM	+ القداس الإلهي

أخبار الكنيسة

1. تبدأ صلوات جمعة ختام الصوم في الثالثة والنصف مساءً – ويقام القنديل العام ثم القداس – ثم يقام حفل العشاء والكورال – الإشتراك 5 دولار – الإتصال بمرفت صليب (689 7529 – 450).
2. قداس سبت لعازر من 8 – 10 صباحاً.
3. يبدأ قداس أحد الشعانين في الثامنة وتنتهي صلوات الجناز العام في الواحدة والنصف مساءً.
4. دراسة الكتاب المقدس من إنجيل متي " المسيح ملكاً" بعد عشية السبت.
5. طاعة لروح وصية المسيح بدعوة الفقراء إلي ولائنا – تقترح الكنيسة علي أبنائها أن يخصص في كل بيت صندوق يوضع فيه قيمة المجاملات التي يحضرها المدعون (والتي كثيراً ما تزيد عن حاجة اللائم العائلية) ويفتح الصندوق كل فترة وترسل حصيلة الصندوق للفقراء – وبهذا نفرح قلب السيد المسيح والفقراء أيضاً.
6. تقوم الكنيسة بتنظيم معسكر صيفي لأطفال المرحلة الابتدائية (6 – 12 سنة)، لتسجيل الأسماء الإتصال بنيقين أسعد (514 – 583 62 43).
7. وصل للمكتبة فيلم "حدث في تلك الليلة" وفيلم "تاريخ الكنيسة القبطية" (كارتون).
8. الثلاثاء القادم إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب.
9. تقام مائدة أغابي بعد قداس عيد القيامة المجيد ومن يرغب في الإشتراك الإتصال بصفوت صمويل 995-2049 (514) أو نيقين أسعد 583- 6243 (514).

مشاركة

تشارك الكنيسة أسرة المرحوم نبيل مجلي مشاعرها وتطلب له نياحاً في أحضان القديسين – وهو عم بولس مجلي.

CHURCH NEWS

1. Prayers of next Friday (last Friday of the great lent) will begin at 3:30 p.m. by the prayer of "Qandil" followed by the Holy Liturgy after which supper will be served and the Choir will celebrate. For participation call Mervat Salib (450 – 689 7529) (fees 5\$).
2. The Holy Liturgy of Lazarus Saturday will be next Saturday from 8:00 – 10:00 a.m.
3. Palm Sunday Holy Liturgy will begin at 8:00 a.m. till 1:30 p.m.
4. Bible Study next Saturday will be from the book of St. Matthew about "Jesus as King".
5. In obedience to the spirit of the commandment of Christ "to invite the poor to our celebrations", the Church proposes for every family of her children to dedicate a box in which the cost of complimentary gifts that the guests bring during invitations will be collected, the box will be opened from time to time and the collected amount will be sent to the poor – by this the Lord Jesus will be glad in His heart as well as the poor.
6. The Church is organizing a summer camp for the children of the primary stage (6 – 12 years old). For reservation please call Nevine Assaad (514 – 583 62 43).
7. the films "It happened that night" and "the history of the Coptic Church" (cartoon) are now available at the book store.
8. Next Tuesday the meeting of St. John the beloved.
9. An Aghaby will be organized after the Holy Liturgy of the Feast of Resurrection, those who want to participate please call Safwat Samuel (514) 995-2049 or Nevine Assaad (514) 583- 6243.